



CHAT 六廠紡織文化大使招募

CHAT 六廠(六廠紡織文化藝術館)現正公開招募「紡織文化大使」。我們誠邀熱心人士加入,與我們一起推廣香港紡織業的歷史與文化,並且分享紡織藝術的樂趣。

獲選者將接受專業培訓,並在通過簡單考核後,於2026年4月起在CHAT 六廠推廣紡織文化,帶領「手工紡紗示範」、「手作半個鐘」等多項共學活動。歡迎細閱以下詳情並填寫網上報名表,與我們攜手推動紡織文化的未來!

關於 CHAT 六廠

CHAT 六廠位於荃灣南豐紗廠,即南豐紡織昔日的廠房原址。透過多元化的展覽與共學計劃,CHAT 六廠邀請廣大觀眾共同編織創意體驗,感受香港紡織業勇於創新的精神;並於當代藝術、設計與傳承共冶一爐的氛圍下,發掘織物的無限可能和文化底蘊,展開一段段啟發思考的旅程和交流。



紡織文化大使服務內容

活動一:手工紡紗示範



手工紡紗示範示意圖

簡介

陳廷驊基金會展廳內定期舉行「手工紡紗示範」,讓參觀者近距離觀察棉花 在指尖之間變成紗線,親身體驗利用人手及工具進行紡紗,也可與大使傾 談,了解 CHAT 六廠及南豐紗廠的歷史。

服務內容

- 於展廳内進行手工紡紗示範
- 向參觀者介紹「紗廠絮語」展覽的焦點展品及CHAT六廠的各項活動, 推廣紡織文化及藝術
- 為參觀者維持良好觀賞和互動體驗
- 解答參觀者的一般查詢
- 根據機構預約需要,為不同團體提供手工紡紗工作坊

工作時段

2026年4月起,於以下時段內輪班工作。輪班制度以一天為單位,大使須 出席一天内的所有時段。工作日數可議。

星期一、三、四及五:

下午 3 時至 3 時 30 分、4 時至 4 時 30 分、5 時至 5 時 30 分

星期六、日及公眾假期:

下午 1 時至 1 時 30 分、2 時 30 分至 3 時、3 時 30 分至 4 時



活動二:手作半個鐘



手作半個鐘示意圖

簡介	在 CHAT 客廳,「手作半個鐘」提供適合不同背景及年齡人士即場參與的手作活動,包括「點點珠鎖匙扣及相框」、「迷你熱縮織嘜」、「蠟染布袋」和「熱轉印手提袋」。
服務内容	 ● 指導及協助參觀者參與「手作半個鐘」活動,推廣紡織文化及藝術 ● 為參觀者維持良好觀賞和互動體驗 ● 定時預備材料及場地 ● 解答參觀者的一般查詢 ● 根據機構預約需要,為不同團體提供手作工作坊
工作時段	2026年4月起,於以下時段內輪班工作。工作日數可議。 星期六、日及公眾假期 下午1時至4時或下午4時至7時



活動三: CHAT 六廠共學活動



CHAT 六廠共學活動示意圖

簡介	CHAT 六廠舉行表演、講座及紡織工作坊等多種共學活動,鼓勵不同背景及年齡的公眾人士參與。
服務内容	 ● 在現場為參加者提供協助 ● 預備共學活動所需材料及場地 ● 向在場其他訪客推廣活動 ● 解答參加者的一般查詢 ● 於活動期間協助 CHAT 六廠團隊 ● CHAT 六廠團隊將稍後補充詳細活動內容及相關培訓
工作時段	2026 年 4 月起,於指定時段內當值。CHAT 六廠團隊會不定期向大使分享 共學活動的日期及時間。



報名須知	
工作地點	荃灣白田壩街 45 號南豐紗廠二樓 CHAT 六廠
條件	 年滿 18 歲的香港居民 能閱讀中文及以廣東話溝通優先,精通英語及普通話優先考慮 個性開朗主動、友善、樂於分享及善於與人溝通 大專學生、「青老人」(young-old)、沒有全職工作及樂於融入社區人士優先 熱愛紡織、藝術和文化 有帶領手作或紡織工作坊經驗人士優先 能夠於 2026 年 4 月至 2027 年 3 月提供最少 82 小時的服務
待遇	 獲選大使將獲 CHAT 六廠提供免費培訓,內容包括手作及紡紗技巧、紡織知識等 獲選大使可優先參與 CHAT 六廠的活動及展覽開幕典禮 獲選大使均會獲發感謝信及當值日之交通津貼(每天港幣 60 元) 獲選大使可出席 CHAT 六廠安排的外出活動 獲選大使的服務時數可納入義務工作發展局服務時數 傑出大使可免費參與一場特定紡織或藝術工作坊
大使服務安排	為保持服務質素,大使在確認工作日子及時段後需依時出席。如需改期,必 須於最少3個工作天前提出;如需即日更改,則須提交醫生證明。如有遲到 超出30分鐘或缺席超過3次,大使資格將被取消。
大使培訓	● 獲選大使必須出席以下兩節培訓: > 「手作半個鐘」大使培訓: 日期:2026年2月24日(星期二) 時間:下午2時30分至5時 地點:CHAT六廠 > 「手工紡紗」大使培訓: 日期:2026年2月28日(星期六) 時間:下午2時30分至5時 地點:CHAT六廠 ● CHAT六廠 ● CHAT六廠團隊將於特定週末為獲選大使安排以下培訓及工作坊。確實日期及時間將稍後公佈: > 紡織101(紡織的基本知識) > 社交禮儀、表達及溝通技巧 > 身心靈健康工作坊 > 大使聚會及交流會



大使甄選	 ● 名額:10 位 (名額有限,需進行甄選。逾期遞交的申請將不獲受理。) ● 進行甄選後,CHAT 六廠團隊會邀請個別參加者於 2026 年 1 月進行簡單面試。 ● 獲選大使必須出席指定培訓。完成培訓後,大使需在 3 月進行簡單考核,以確保服務質素。 *有關大使甄選及編排,CHAT 六廠將保留最終決定權。
報名	請於 <mark>2026 年 1 月 4 日或之前</mark> 填寫網上報名表: https://forms.gle/wZ4tLMjRFHSiTvbg9
報名費用	全免
聯絡我們	如有查詢,請電郵至 learning@mill6chat.org。





Faces of Textile Culture Wanted!

CHAT (Centre for Heritage, Arts and Textile) is now openly recruiting 'Faces of Textile Culture' (FTC). We invite interested individuals to join us in promoting the history and culture of Hong Kong's textile industry, all while sharing the creative joy of textile art.

Selected candidates will receive professional training. After passing an assessment, they will introduce textile culture to CHAT's visitors starting from April 2026 by leading various activities, such as hand spinning demonstrations and '30-Minute Making' sessions. Please read below for more information and fill out the online application form.

About CHAT

CHAT is located at The Mills in Tsuen Wan, the former factory site of Nan Fung Textiles Limited. Through a diverse range of exhibitions and co-learning programmes, CHAT invites audiences to weave creative experiences, feel the innovative spirit of Hong Kong's textile industry, and explore the immense potential and cultural depth of textiles, blending together contemporary art, design and heritage.



FTC Service Details

Activity 1: Hand Spinning Demonstration



Images of hand spinning demonstrations	
Introduction	Hand spinning demonstrations are regularly held in The D. H. Chen Foundation Gallery. Visitors can observe how cotton transforms into yarn between fingertips, experience spinning by hand and using tools, and chat with FTC to learn about the history of CHAT and The Mills.
Service Details	 Demonstrate hand spinning in the gallery Introduce key exhibits of Welcome to the Spinning Factory! and CHAT activities to visitors, promoting textile culture and art Maintain a good viewing and interactive experience for visitors Answer general enquiries from visitors Lead hand spinning workshops for groups as required
Work Schedule	Starting from April 2026, FTC work shifts will follow the time slots listed below. FTC must attend all three time slots on their assigned day(s). Working days are negotiable. Monday, Wednesday, Thursday and Friday: 3:00–3:30pm, 4:00–4:30pm and 5:00–5:30pm Saturday, Sunday and public holiday: 1:00–1:30pm, 2:30–3:00pm and 3:30–4:00pm



Activity 2: 30-Minute Making



Images of 30-Minute Making activities

Introduction	At CHAT Lounge, '30-minute Making' offers four handicraft activities to visitors of all ages and backgrounds: 'Dot-Beading Keychain and Photo Frame', 'Heat Shrink Plastic Weaving', 'Wax Print Pouch' and 'Heat Transfer Tote Bag'.
Service Details	 Guide and assist visitors in '30-Minute Making' activities, promoting textile culture and art Maintain a good viewing and interactive experience for visitors Prepare the venue and materials for the activities Answer general enquiries from visitors Lead workshops for groups as required
Work Schedule	Starting from April 2026, FTC work shifts will follow the time slots listed below. Working days are negotiable. Saturday, Sunday and public holiday: 1:00–4:00pm or 4:00–7:00pm



Activity 3: Co-learning Activities



Images of CHAT's co-learning activities

Introduction	CHAT offers a wide range of co-learning activities for public participants of all ages and backgrounds, including performances, talks and textile workshops.
Service Details	 Provide on-site assistance to participants Prepare the venue and materials Promote activities to walk-in visitors Answer general enquiries from participants Assist the CHAT team during activities Activity details and relevant training will be provided by the CHAT team based on specific needs
Work Schedule	Starting from April 2026, FTC will be on duty during designated time slots. The CHAT team will periodically share the dates and times of co-learning activities with FTC.



Notes for Applicants	
Work Location	CHAT, 2/F, The Mills, 45 Pak Tin Par Street, Tsuen Wan
Requirements	 Hong Kong residents aged 18 or above Able to read Chinese and communicate in Cantonese is preferred; proficiency in English and Mandarin is an advantage Outgoing, proactive, friendly, enjoys sharing, and skilled in interpersonal communication Post-secondary students, the 'young-old', individuals not in full-time employment, and those willing to be active members of the community are preferred Passionate about textiles, art and culture Preference will be given to those with experience in leading craft or textile workshops Able to provide a minimum of 82 hours of service from April 2026 to March 2027
Benefits	 FTC will receive free training from CHAT on handicrafts, hand spinning and textiles FTC will have priority access to CHAT's activities and exhibition openings FTC will receive an appreciation letter and a transport allowance (HK\$60 per day of service) FTC can participate in external activities arranged by CHAT Service hours of FTC are recognised by the Agency for Volunteer Service Outstanding FTC may be invited to join a textile or art workshop for free
FTC Service Arrangements	To maintain service quality, FTC must arrive on time for confirmed shifts. Requests for schedule changes must be made at least 3 working days in advance; a medical certificate is required for any change made on the same day. FTC will be disqualified for lateness exceeding 30 minutes or for more than 3 absences.
FTC Training	 FTC must attend the following two training sessions: '30-Minute Making' training Date: 24 February 2026 (Tues) Time: 2:30–5:00pm Venue: CHAT 'Hand Spinning Demonstration' training Date: 28 February 2026 (Sat) Time: 2:30–5:00pm Venue: CHAT



	 The CHAT team will also arrange the following training sessions and workshops for FTC on specific weekends. Exact date and time will be announced later: Textiles 101 (basic knowledge of textiles) Social Etiquette, Expression, and Communication Skills Wellness workshops FTC gatherings and exchange sessions
FTC Selection	 Quota: 10 (Places are limited and selection will be conducted. Applications submitted after the deadline will not be processed.) The CHAT team will individually invite shortlisted candidates for interviews in January 2026. Selected candidates must attend the FTC Training. After completing the training, they are required to pass a simple assessment in March to ensure service quality. *CHAT reserves the right of final decision regarding FTC's selection and scheduling.
Application	Please fill out the online application form by 4 January 2026 https://forms.gle/wZ4tLMjRFHSiTvbg9
Application Fee	Free of charge
Contact Us	For enquiries, please email <u>learning@mill6chat.org</u> .